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 دراسة تجرٌبٌة على تأثٌر القطع الجزئً والكلً للعصب الوسطانً على التئام عظم العضد فً الكلاب

او الاطروحة ملخص الرسالة  

 الاول الاطجىع يٍ انظزٌزٌخ انؼلايبد يلاحظخ يٍ رقًٍٍهب ورى انكلاة فً انؼضذ ػظى انزئبو ػهى انىططبًَ نهؼصت انكهً واندشئً  انقطغ رقٍٍى انى انذراطخ هذِ هذفذ       

 ثؼذ( انظزىٌ وانٍىو والارثؼٍٍ انثبًَ انٍىو ػُذ) انًزضٍخ انُظدٍخ انزغٍٍزاد ودراطخ انثبًَ والارثؼىٌ انٍىو نغبٌخ طجؼخ اٌبو كم الاشؼبػً انزصىٌز انظبدص، الاطجىع نغبٌخ

انظٍطزح  يدًىػخ)يدبيٍغ  ثلاثخ انى قظًذ يحهٍخ طلانخ يٍ كغى( 51-51) الاوساٌ نهى يؼذل ٌززاوذ اندُظٍٍ كلا يٍ ثبنغب كهجب ػشز ثًبٍَخ انذراطخ هذِ فً اطزخذيذ انؼًهٍخ

 اندظى وسٌ يٍ كغى/يبٌكزوغزاو 522) ثدزػخ ثبلاٌفزيكزٍٍ انًدبيٍغ خًٍغ حقُذ(. انىططبًَ نهؼصت انكهً انقطغ ويدًىػخ انىططبًَ هؼصتن خشئً قطغ ، يدًىػخ

 كظز احذاس رى(. ػضهٍب" اندظى وسٌ يٍ كغى/يهغى1)ثدزػخ  وانشاٌلاسٌٍ( ػضهٍب" اندظى وسٌ يٍ كغى/يهغى51) ثدزػخ هٍذروكهىراٌذ ثبنكٍزبيٍٍ رخذٌزهب ورى( اندهذ رحذ

 داخهً. يظًبر ثىاططخ ورثجٍزهب انىحشٍخ اندهخ يٍ انًٍُى انٍذ فً انؼضذ ػظى يُزصف فً يظزؼزض ثأطزخذاو انًُشبر انٍذوي اندزاحً انًقبوو نهصذأ

 اخزفبء الاشؼبػً انزصىٌز ، وانًشً الارض ػهى انًكظىرح انطزف وضغ ثًحبونخ انحٍىاٌ ثذء انزاثغ الاطجىع خلال( وانؼزج رىرو)طزٌزٌب  رقًٍٍهب رى:  السيطرة مجموعة

 َظٍح ركىٌٍ رجٍٍ انًزضٍخ انُظٍدٍخ انزغٍزاد انذراطخ ايب كبيم ػظى ركىٌٍ نُب رجٍٍ انؼًهٍخ ثؼذ وانثلاثٍٍ انخبيض انٍىو وفً انؼًهٍخ، ثؼذ وانؼشزٌٍ انثبيٍ ٌىو فً انكظز خط

 والارثؼٍٍ ثؼذ انؼًهٍخ. انثبًَ انٍىو فً يزكبيم ػظًً

 انطزف فً خذر الاونى انثلاس الاطبثٍغ فً طزٌزٌب نىحظ انؼضذ، ػظى كظز ثؼذ" يجبشزح انىططبًَ نهؼصت خشئً قطغ احذاس: الوسطاني للعصب الجزئي القطع مجموعة

 .الارض ػهى انطزف رفغ ثًحبونخ انحٍىاٌ ثذء انظبدص الاطجىع حزى انطزف ثزحزٌك انحٍىاٌ ثذء انزاثغ الاطجىع فً نكٍ  انًكظىرح

 وانثلاثىٌ انخبيض انٍىو فً انكظز خط اخزفبء ٌجٍٍ الاشؼبػً انزصىٌز انؼضذ ػظى كظز ثؼذ انىططبًَ نهؼصت كهً قطغ احذاس:  الوسطاني للعصب الكلي القطع مجموعة

                                                       انؼًهٍخ. ثؼذ انظزىٌ انٍىو فً يزكبيم ػظى َظٍح ركىٌٍ رجٍٍ انًزضٍخ انُظٍدٍخ ،انذراطخ انؼًهٍخ ثؼذ
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Experimental Study on the Effect Partial and Complete Median Neurectomy on Humerus Bone Healing in Dogs 

This study aimed at evaluating the partial and complete  median neurectomy on humerus bone heling in dogs,observed clinical signs 

of the first week until the sixth week, radiographic every 7 days until the 42 days and the study of histopathological changes  at (42 

and 60  ) post operation. Eighteen, for both sexes of adult street dogs (local breed), were used with body weight range(15-25kg),  

divided into three groups (control group,  partial median neuroctomy group and complete median neurectomy group). All groups 

were injected ivermectin dose (200µg/Kg.B.W. S/C.) having been  drugged at a dose of ketamine hydrochloride (15Mg/Kg B.W.  

I.M.) and xylazine dose (5 mg/Kg B.W.  I.M.). Events have been breaking the browser in the middle of the humerus in the right hand 

of the brutality and installed by an internal nail.  

Control group  were evaluated clinically (swelling and lameness) during the fourth week, the start of the animal trying to put the 

fracture extremity on the ground and walk, radiographic disappearance of the fracture line at 28th day post operation, and at 35th day 

after the operation shows formed a complete bone and study histopathological changes complete bone formation at 42
th

 day. 

     Partial median neurectomy group  partial  events of median neurectomy immediately after the fracture of the humerus, observed 

clinically in the first three weeks, numbness in fracture extremity  but in the fourth week the animal  start by moving the fore limb 

animal until the beging of the sixth week trying to put fore limb on the ground. 

    Complete  median neurectomy  complete events of median  neurectomy after fracture  the humerus, radiography shows the 

disappearance of the fracture line at 35th day after the operation, histopathological study shows a complete  bone tissue formation at 

60th day after the operation. 
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